
Referat 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde mandag den 9. oktober 2023 

FIUSYS. nr. 9501-23-08-00 

Mødet startede kl. 8.30 og sluttede kl. 14.00 

Mødet blev afholdt i afdelingens lokaler i Hjørring 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Lene E. Nielsen LN Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Anne Thøgersen AT Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Dorthe Stokholm Olsen DSO 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard HS 

Kristine Skovsmose Bottage KSB  

Afbud: Anette  Seidler  - Dorthe Stokholm Olsen 

Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

a) Indstilling: DL indstiller Kristine Skovsmose Bottage 

b) Beslutning: Kristine Skovsmose Bottage blev valgt. 
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2) Godkendelse af dagsorden: 

a) Indstilling: Der blev indstillet at dagsordenen startede med pkt. 7 økonomi. 

b) Beslutning: Det blev besluttet at starte med pkt. 7 og derefter følge dagsordenen 

kronologisk. Dagsordenen blev herefter godkendt. 

3) Godkendelse af referat fra sidste afdelingsbestyrelsesmøde 31-08-23 

Bilag: 1 

a) Indstilling: DL indstiller, at referatet godkendes 

b) Beslutning: Efter et par ændringer af teksten, godkendte bestyrelsen referatet. 

Kristina Bredal kom tilbage til mødet under dette pkt. kl. 11.00. 

4) OK møde i AKKC 28-09-2023 

Tilbagemeldinger fra deltagere ved overenskomstmødet med forbundet 

- Formanden indleder punktet. 

Der var flere tilbagemeldinger fra medlemmerne om hvor positivt mødet havde 

været, bl.a. de gode svar på de spørgsmål der blev stillet, og de forskellige 

overenskomster det drejer sig om. Der blev også givet udtryk for, hvor godt det 

havde været at møde og se alle de valgte der kommer fra forbundet. 

5) Afdelingsbestyrelsesmøder. 

Elsebeth Nielsen indleder punktet. 

a) Elsebeth Nielsen foreslog på seneste møde, at bestyrelsen ser på, om formen vi i 

dag afvikler bestyrelsesmøderne på, er optimal, eller om der er anderledes 

mødeformer, der kunne være aktuelle. 

Eventuelle forslag kunne være et tema på næstkommende bestyrelseskonference. 

Der var ønsker om at afvikle møderne, så bestyrelsen er mere synlige for 

medlemmerne, hvordan arbejder vi i bestyrelsen. Kan vi blive bedre til at fortælle 

hvilke indsatser vi skal arbejde med på bestyrelsesmøderne, og kan vi derud fra 

lave en handlingsplan. Hvordan arbejder afdelingsbestyrelsen på tværs af de 

forskellige sektorer. 

Der var forslag om, at det meste af informationerne/orienteringen til 
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bestyrelsesmøderne kommer ud skriftligt, så der ikke er så meget mundtlig 

information på møderne. 

Bestyrelseskonference afholdes mandag den 11. og tirsdag den 12. marts 2024. 

6) OK 24 - Anne Thøgersen giver en status 

a) OK krav fra FOA Vendsyssel. 

127 forskellige krav er tastet ind fra FOA Vendsyssel. 28 er generelle krav, resten 

er krav til specifikke overenskomster. 

Prioritering af kravene (på tværs af generelle og sektor): 

1, Løn 

2, Arbejdstid 

3, Arbejdsmiljø 

4, Rekruttering og elevers vilkår 

5, Pension og seniorarbejdsliv 

6, Uddannelse 

b) Hvad sker så nu. 

29. september fris for at indsende krav 

12. oktober: StrategimØde for afdelinger og hovedbestyrelse, hvor kravene 

diskuteres 

November: Deadline for udvælgelse af FOAs krav. Se dokumentoversigten i højre 

side for de vedtagne krav. 

15. december: Udveksling af krav med arbejdsgivere 

Januar - marts 2024: Forhandlinger om nye overenskomster 

April 2024 (forventet): Afstemning om forligsresultat 

Følg med på FOA.DK  - under tema 0K24 



7) Økonomi: Finansbalance for august 2023 — samt år til dato 	Bilag: 2 

a) Indstilling: DL indstiller at bestyrelsen tager finansbalancen til efterretning. 

Budgettet viser et overskud på 125.230 før akutmidler. Der er et minus på 

akutmidlerne på 236.681. 

Pr. 31.08.2023 var der 2.903 fuldtids betalende medlemmer. 

Budgetopfølgning fra 30.09.2023 bliver sendt ud med referatet 

b) Beslutning: Når julebrevet om børn i Afrika kommer, siges abonnementet op. 

Bestyrelsen tog finansbalancen til efterretning. 

8) 	Budget 2024 	 Bilag 3 

Bogholder Dorte Porsborg deltager under dette punkt 

a) DL indstiller: Formanden gennemgår budgetudkast 2024 herunder eventuelle 

ændringsforslag til drøftelse i bestyrelsen. 

Formanden gennemgik finansbalancen, og orienterede om bl.a. økonomien i 

forbindelse med A-kassens udflytning. 

Der er Budgetteret med et underskud på 321.580. 

Med kompensationen fra A-kassen, vil der være budgetteret med et overskud på 

165.198. 

Fremover vil elevkontingentet kun bestå af 2 satser. For elever på almindelig 

elevløn vil satsen være 99,- om måneden. For elever på elevløn over dagpenge 

maks. vil satsen være 249,- om måneden. 

Der var et ønske fra bestyrelsen om, at der kommer en konsulent for at hjælpe, 

med uddannelse i medlemshvervning. 

Formanden informerede om den nye lov vedr. ændrede regnskabsregler. 

Det nye køkken Mellemgade 12, Hjørring, bliver installeret i dec. 23 og jan 24. 

Kristine Bredal forlod mødet kl. 10.32 under pkt. 8. 

b) Beslutning: Et flertal i bestyrelsen besluttede at hæve afdelingskontingentet med 

5,- pr. måned for alle medlemmer bortset fra eleverne i 2024. 

Bestyrelsen tog orienteringen om budget 2024 til efterretning. 
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9) Gensidig orientering 

a) A-kasse. Der var afbud fra A-kassen. 

b) Teams. Team løn- og ansættelse v/ Anne Thøgersen: Er i et projekt sammen med 

forbundet hvor der indgår en robot i forhold til lønindplacerings projektet. 

Team arbejdsmarkedsforhold v/Lene Berendt: Arbejdet med arbejdsskader fylder 

meget i teamet. Der er mange afgørelser i Øjeblikket, både godkendelser og 

afslag. Fra januar 2023 og indtil nu, er der hentet 7  Mill.  i erstatning til 

medlemmerne. Der er flere spørgsmål vedr. tabt arbejdsfortjeneste i forhold til 

pasning af børn. Der afholdes ArbejdsmiljØkonference i oktober måned. 

Team tillidsvalgte v/Leif Risgaard Jensen: Orienterede om afholdelse af forskellige 

kurser, bl.a. "styrk det faglige fællesskab". Kurset "Budgetcirklen" som bl.a. 

forklarer hvad budgetter er, og hvordan man læser dem. 

Der er i Øjeblikket valg til tillidsrepræsentanter indenfor SÆH-området i Hjørring 

Kommune. Der vil blive udpegning til hele MED systemet, når alle valgene er 

overstået. 

Elsebeth Nielsen forlod mødet efter pkt. 9. kl. 12.30. 

Louise Djernæs kom tilbage til mødet efter pkt. 9. kl. 12.30. 

c) Sektorerne 

Pædagogisk sektor v/Lene E. Nielsen: Orienterede om bl.a. uddannelse. 

Lønforhandlinger på det kommunale område. Der er i øjeblikket mange 

barselsspørgsmål. 

Social- og sundhedssektoren v/Louise Djernæs: Orienterede om bl.a. afholdt 

sektorformandsmøde i september måned 2023. Kampvalg til den centrale sektor. 

Mange opsigelser på elever der skal tages stilling til, og mange lønsager i 

øjeblikket. 

Der er valg til Pen Sam forbrugergrupperne. Husk at stemme. 

d) Bestyrelsesmedlemmer. Lene Svenningsen har også en del arbejde med 

opsigelser af elever, hvad kan FOA gøre for at fastholde dem. 

Maybritt Pedersen har været til konference på det specialiserede socialområde, på 

sosu-området og pædagogisk område på tværs af sektorerne i vejle. 

Mette Panum Andersen orienterede om lokallønsprocessen på Regions hospitalet. 

Der har været afholdt trivsels måling på hospitalet, resultatet afventes. 
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Den 3. oktober 2023 opstartede medicinske afdeling. Det har været godt for de 

forskellige afdelinger, bl.a. akutafdelingen. 

Mette Panum forlod mødet efter dette pkt. kl. 13.00 

e) Daglig ledelse. Anne Thøgersen orienterede om den undersøgelse der var lavet på 

Brønderslevkontoret, af hvor mange medlemmer/personer der kommer ind på 

kontoret uden forudgående aftale. I perioden marts til august 2023, drejer det sig 

om 38 personer der ikke havde nogen aftale. 

Der gøres opmærksom på, at der ikke må holdes på parkeringspladsen foran 

lægen (Dannebrogsgade) på modsatte hjørne af kontoret i Brønderslev. Både 

medlemmer og medarbejdere kan risikere at få en bøde. 

Anne foreslog at der gives en buket blomster til afgående tillidsfolk, som har 

været tillidsvalgt i mere end 10 år. Der var forslag om at det også kunne være en 

gave. Bestyrelsen var enige om at det var et godt forslag. Daglig ledelse arbejder 

videre med forslaget. 

Leif Risgaard Jensen orienterede om de praktiske oplysninger i forbindelse med 

bestyrelsens deltagelse i kongressen i Aalborg 21. - 24.11.2023. 

Sektorårsmøderne afholdes den 20-11-2024. 

Den 24.10.2023 afholdes der budgetmøde i Brønderslev kl. 16.30. Hos Hjørring 

Kommune er datoen ændret til den 9. november 2024 kl. 12.30 - 14.00. 

Leif opfordrede de tillidsvalgte der skal deltage i budgetcirklen til at deltage i et af 

de to møder. 

Der blev orienteret om et forslag fra forbundet, om fastholdelse af 

forbundskontingentet. 

Kurser hos AOF Vendsyssel er ikke berørt af konkursen hos FOA Nord. 

10) Gennemgang af referater 

a) HB: Dateret 18.09.2023 Intet at bemærke. 	 Bilag: 4 

b) HU Hjørring: Dateret 28.09.2023 Intet at bemærke. 	 Bilag: 5 

c) HU Brønderslev: Intet siden sidst 	 Bilag: 

d) HU Regionen: Dateret 21.09.2023 Intet at bemærke. 	Bilag: 6 

e) Servicesektoren: Intet siden 15.12.2022 	 Bilag: 
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f) Pædagogisk sektor: Dateret 31.08.2023 Intet at bemærke. 	Bilag: 7 

g) Social- og sundhedssektor: Intet siden 07.12.2022 	 Bilag: 

11) Lukket punkt 

12) Eventuelt 

Intet at bemærke. 

Formanden afsluttede mødet, og takkede for god ro og orden. 

Dato / 2023 

 

 

  

Kristine Skovsmose Bottage 

mødeleder 

Mette Kabbeltved Pedersen 

referent  

Næste møde: 

onsdag den 6. december 2023 

Husk at melde afbud til Mette Kabbeltved Pedersen mkpe@)foa.dk  

i god tid, hvis du ikke kan deltage. 

Mødedatoer for 2024 

Onsdag den 30. januar 2024 

Bestyrelsesmøde og konference mandag den 11. og tirsdag den 12. marts 2024. 

mandag den 08. april 2024 

mandag den 10. juni 2024 

Tirsdag den 20. august 2024 

Mandag den 07. oktober 2024 

Fredag den 06. december 2024 (julefrokost afslutning) 
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